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PREDGOVOR

Dragi čitaoci,

Dobrodošli u izdanje Bele knjige za 2023 . godinu . Bela 
knjiga je najveće dostignuće Saveta stranih investitora, 
skup preporuka i predloga za rešavanje gorućih pitanja, a 
više od 120 kompanija članica iz celog sveta, koje investiraju 
44 milijarde evra i zapošljavaju više od 115 hiljada ljudi, 
pripremile su konkretne, praktične i primenljive savete 
kako da se unapredi privredna i investiciona klima u zemlji . 
Izdanje za 2023 . godinu ima 58 tekstova sa 397 preporuka 
koje je pripremilo 59 autora, i predstavlja vodilju poslovnoj 
zajednici, ali i Vladi Republike Srbije i celokupnoj javnosti 
kako da se posluje u izazovnim vremenima u kojima živimo .

Godina za nama nije bila nimalo jednostavna . 
Uticaj klimatskih promena, cene energenata, kao i 
makroekonomska kretanja obeležila su godinu do sada . 
Oporavak pred nama je nestabilan, i prilično je turbulentno 
na međunarodnoj sceni . 

U takvim okolnostima i vremenu velike neizvesnosti, jasno 
je, više nego ikada ranije, da postoje stvari koje možemo 
da promenimo, bez obzira na okruženje . Naš posao u FIC 
bio je i uvek će biti da budemo jedinstveni glas vodećih 
investitora u zemlji i da rešavamo čitav niz regulatornih 
pitanja koja utiču na svakodnevno poslovanje . Ne samo da 
nastavljamo, nego i intenziviramo naše aktivnosti, ulažući 
svoju ekspertizu, iskustvo i znanje kako bi stvorili bolje 
poslovno okruženje za sve . Ostvarili smo sjajnu saradnju sa 
Narodnom bankom Srbije sa idejom da uspostavimo stalan 
dijalog između javnog i privatnog sektora . U aprilu 2023, 
organizovali smo FIC Uvid u regulaciju i svrhu hedžinga 

kao instrumenta za zaštitu, sa viceguvernerom NBS-a, kao 
specijalnim gostom, dok smo u junu organizovali prvu 
FIC Konferenciju o finansijskim uslugama, uz učešće NBS, 
Ministarstva finansija, Uprave za sprečavanje pranja novca, 
i svih relevantnih državnih tela i poslovnih udruženja . Istog 
meseca, organizovali smo FIC Uvid u otključavanje ESG . 
Kako sam već pomenuo, ESG je sada verovatno važniji nego 
ikada ranije . Postoje brojne inovacije koje treba sprovesti 
i kompanije u Srbiji treba da preduzmu hitne korake kako 
bi se upoznale sa zakonodavnim promenama i ispoštovale 
ih, bez obzira da li se odnose na nefinansijsko izveštavanje, 
zaštitu uzbunjivača, mehanizme za usklađivanje 
ugljenikove granice, ili uprave na vrhu lanca snabdevanja . 
Mi u FIC-u spremni smo da, zajedno sa našim partnerima, 
radimo na ovim važnim pitanjima . 

U tom procesu, mladi imaju veliku ulogu . Moramo da im 
pružimo mogućnost i priliku da iskažu svoje mišljenje i da 
učestvuju u dijalogu . Oni su naši budući lideri, uskoro će biti 
i deo poslovne zajednice i siguran sam da ćemo zajednički 
Srbiju učiniti još boljim mestom za investiranje . Saradnja sa 
univerzitetima ostaje trajno opredeljenje Saveta . 

Uvek insistiramo na intenziviranju pregovora sa EU o statusu 
članstva . Istovremeno, svesni smo da je bolji ishod izostao 
zbog novonastalih okolnosti . Srbija treba da se vrati na rast 
vođen investicijama . Treba joj udeo investicija u BDP-u od 
25 odsto kako bi postigla održivu stopu rasta BDP-a od 5 
odsto godišnje . Zato je neophodno da se privatna ulaganja 
povećaju za najmanje 3 do 4 odsto . Mi u FIC-u bićemo tu da 
predlažemo, motivišemo, vodimo i insistiramo na promeni 
koju želimo da vidimo .

Hvala vam i uživajte u čitanju .

Majk Mišel 
Predsednik Saveta


